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47. møde.  

Tirsdag den 21. januar 'kl. 1330. 

Formanden: Statsministeren har meddelt 
mig, at han i henhold til forretningsordenens 
§ 19, stk. 3, ønsker at give tinget en rede- 
gørelse vedrørende foranstaltninger mod 
ungdomsharkomanien. 

Under henvisning til § 11, stk. 3, i lov nr. 
213 af 3. juni 1967 om Kongeriget Danmarks 
Hypotekbank og , Finansforvaltning har 
Hypotekbankens revisorer fremsendt beret- 
ning om revisionen af Hypotekbankens regn- 
skab for regnskabsåret 1967-68, herunder 
regnskaberne for de til Hypotekbanken' i 
medfør af § 8 i nævnte lov henlagte forvalt- 
ningsopgaver. 

I skrivelse af 18. januar 1969 anmoder 
ministeren for statens lønnings- og pensions- 
væsen om, at der for tiden indtil 30. juni 
1970 blandt folketingets medlemmer må 
blive valgt et nyt medlem til lønningsrådet 
i stedet for afdøde medlem af folketinget 
Hindkjær Pedersen. 

Medlem af folketinget Kai Moltke har 
meddelt mig, at han ønsker til udenrigs- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Har NATO-aftaler, hemmelige globale 
allianceforpligtelser eller amerikansk 
pression 홢 midt i de vigtige nordiske 
unionsforhandlinger 홢 yæret medvir- 
kende til at hindre en naturlig dansk- 
svensk fællesoptræden ved Sveriges op- 
rettelse af normale diplomatiske forbin- 
delser med den vietnamesiske regering i 
Hanoi og med C u b a  

Medlem af folketinget Bodil Koch har 
meddelt mig, at hun ønsker til udenrigsmini- 
steren at stille følgende spørgsmål: 

홢Hvad kan ministeren oplyse ved- 
rørende de 137 græske kvinder, der sidder 
fængslet på øen Kreta, og hvad agter 
ministeren at foretage sig i denne sag?" 

Medlem af folketinget Johan Nielsen har 
meddelt mig, at han ønsker til ministeren for 
Grønland at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren foranledige" at færøske 
skibe, som fisker ved Grønland, til enhver 
tid kan bunkre eller indtage anden ud- 
rustning, som man måtte komme i be- 
kneb fod" - ' /' \ .;홢홢홢 
Spørgsmålene vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. : 

Uden for dagsordenen giver jeg ordet til 
statsministeren, for at han kan give tinget 
den anmeldte redegørelse. > 

Statsministeren (Hilmar Baunsgaard): D'a 
man i sundhedsstyrelsen og en række andre 
styrelser og institutioner,1 der har berøring 
med problemerne omkring unges misbrug af 
narkotika, i løbet af 1965 og 1966 blev op- 
mærksom på en tilsyneladende pludselig 
kraftig udvikling af dette misbrug, nedsatte 
sundhedsstyrelsen den arbejdsgruppe, hvis 
rapport vi nu kender.: 

Rapporten har bekræftet indtrykket af en 
foruroligende stigning i de unges misbrug af 
narkotiske midler. Under, det almindelige 
indtryk af misbrugets stigende omfang blev 
rapportens afgivelse fremskyndet, og rap- 
portens indhold blev drøftet af regeringen. 

Fem ministre har nu afgivet redegørelser 
for foranstaltninger mod ungdomsnarkoma- 
nien, og disse redegørelser er omdelt til tin- 
gets medlemmer. ,Det er regeringens håb, at 
man ved en energisk indsats efter deo ret- 
ningslinjer, som er trukket op i det forelig- 
gende materiale, kan hindre, at vi i Danmark 
får et narkotikamisbrug blandt' unge af 
samme store dimensioner, som man kender 
det i én række andre lande. 

Det siger sig selv, at samfundet må have 
en forpligtelse over for de unge, som allerede 
er kommet ud, i misbruget, men det væsent- 
ligste må være ,at lægge forholdene sådan til 
rette, at man kan gøre et alvorligt forsøg på 
at standse den voldsomme udvikling i mis- 
b r u g e t . . ^  홢 i- . 

Som det fremgår af det foreliggende 
materiale, vil en indsats mod narkotikamis- 
bruget kræve betydelige økonomiske midler. 
Regeringen er selvsagt indstillet på at finde 
udveje for disse midlers tilvejebringelse, men 
jeg: må dog understrege, at det også på dette 
område nu engang er uomgængelig nødven- 
digt at vurdere konkrete udgifter i sammen- 


